
Knjiženje
u RS-u nije
moguće
Piše: JELENA MILANOVIĆ

Ministrica odbrane BiH Marina
Pendeš očekuje aktMranje Akcio-
nog plana za članstvo u NATO-sa-
vezu u ovoj godini, a parlamentar-
ce poziva da podrže povećanje pla-
ta vojnicima i dočasnicima OSBiH.

- Očekujem da će se u što sko-
rije vrijeme u FBiH završiti lokaci-
je koje se uistinu mogu registrira-
ti i time smo registrirali ono što se
može uknjižiti, kaže Pendeš.

Na pitanje kako se ovaj proces od-
vija u RS-u, odgovara: "Govorim o
onome što je moguće i na tome bazi-
ramo sve svoje aktivnosti". / str 4. i 5.

Prvo NATO, pa Evrc >pska unija
Ako od 30 lotova za nabavku hrane lmate tri koja
padaju, to ne znači da imamo problem, kaže za
Oslobođenje ministrica odbrane BiH Marina Pendeš

Razgovarala: JELENAMILANOVIĆ
Prije dva dana generalni sekre-
tar NATO-a Jens Stoltenberg po-
novio je da alijansa podržava
dvije zemlje zapadnog Balka-
na koje joj se žele priklju čiti. Do-
kle je Bosna i Hercegovina stigla
na tom putu i čemu se možemo
nadati?- Kao drzava, a naravno i Mini-
starstvo obrane je njen sastavni dio,
možemo se nadati sigurno pozitiv-
nom stavu, na bazi svega onoga što
smo kao Ministarstvo uradili na is-
punjavanju talinskog uvjeta, dalde
što skorijem aktiviranju MAP-a (Ak-
cioni plan za članstvo) za Bosnu i
Hercegovinu. Mislim da je to ne-
što što je realno. Naravno, mi smo
imali određenih, objektivnih razlo-
ga zbog kojih određeni broj lokaci-
ja nismo već ranije registrirali, jer je
bilo promj ena u Pravobranitelj stvu
BiH, kao što sami znate.

Pozitivan stav
Ukoliko nema osobe koja radi na

tim poslovima, onda je logično da
svi na neki način trpimo posljedi-
ce. Ja očekujem da će se u što sko-
rije vrijeme u Federaciji BiH zavr-
šiti lokacije koje se uistinu mogu
registrirati i time smo, bar što se
tiče Federacije, registrirali ono što
se može uknjižiti. Time smo poka-
zali maksimum napora koje čini
Ministarstvo obrane BiH, narav-
no zajedno sa institucijama koje
rade na registriranju imovine. To
je glavni uvjet aktiviranja MAP-a.
Ali, Bosna i Hercegovina, kao dr-
žavakojaje članicaPartnerstvaza
mir, aktivno sudjeluje u mirovnim
misij ama, u operacij ama koj e vodi
NATO, a pored toga smo prije više
od godinu usvojili Pregled obrane,
kao ključni i strateški dokument,
koji definira Oružane snage BiH u
sljedećih deset godina. Prilikom
posjete članova vojnog komiteta
NATO-a, mi smo ih upoznali sa
svim našim aktivnostima, plano-
vima, dosadašnjim postignućima
i mislim da je već tada general Petr
Pavel izrazio pozitivan stav u ime
komiteta NATO-a kada govorimo
o Ministarstvu i OSBiH. Dakle, za-

kljucakje da uskoro ocekujem ak-
tiviranje MAP-a za BiH.

Kada kažete uskoro...
- Naravno, mislim na ovu godinu.

Opšti je zaključak da je napre-
dak zemlje usporen zbog prera-
ne kampanje za izbore. Može li
ona uticati i na proces knjiženja
vojne imovine i nakon Han-Pije-
ska, da li se situacija kada je ri-
ječ o RS-u išta popravila?

- Ja govorim o onome što je mo-
guće i na tome baziramo sve svoje
aktivnosti.

Hoće li BiH prije ući u NATO,
nego u Evropsku uniju, odnosno
hoćemo li slijediti Crnu Goru?

- NATO i Evropska unija su kom-
patibilne organizacije. Ako analizi-
rate pristupanje zemalja Evropskoj
uniji, uvjetno rečeno, onih koje su
prošle proces tranzicije, onda ćete
vidjeti da nijedna nije postala čla-
nica Unije a da prethodno nije po-
stala članica NATO-a. E sad, mislim
da je nemoguće da Bosna i Herce-
govina najprije postane članica EU,
a potom NATO-a. Ljudi se bave i ta-
kvim tezama, meni bi bilo drago da
je to moguće, ali smatram da realno
nije moguće.
Koliko je važno to što NATO
nosi i kraj priče o podjelama i
tenzijama unutar zemlje, osim
mira i stabilnosti?

- Ako ste članica NATO-saveza,
to podrazumijeva da ste ustrojeni
kao država, da ste sigurni i stabilni,
da nemate problema i da ste prila-
godili svu svoju zakonsku regula-
tivu sa članicama NATO-saveza. S
obzirom na to da je većina članica
NATO-a ujedno i u Evropskoj uni-
ji, automatski vam to otvara vrata
za brži ulazak u EU, što je i logično.

Prošle godine ste u Oslobode-
nju najavili obilazak pripadnika
Oružanih snaga na terenu kako
biste vidjeli u kakvim uslovi-
ma rade i kakvi se obroci dijele.
Spominjali ste i formiranje ko-
misija. Šta ste uočili?

- Utvrđeno je da su napisi u po-
jedinim medijima bili bazirani naO
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temelju izvješća parlamentarnog
vojnog povjerenika iz 2016. godi-
ne. Čaki sad postoje određeni na-
pisi u smislu da nema hrane. Na-
ravno, kad imate 30 lotova za na-
bavku hrane, imate tri lota koja pa-
daju, a koja se tiču suhomesnatih
proizvoda. Ti suhomesnati proi-
zvodi se uvijekmogu zamijeniti, iz-
među ostalog, suhomesnatim proi-
zvodima, aliizkonzerve.Odgovor-
no tvrdim da, kad je riječ o ishrani
svakog pripadnika Oružanih snaga
BiH, ne postoji nikakav problem i
da su to neistine.

Je li položaj vojnika poboljšan?
- Kad su u pitanju primanja i

poboljšanje položaja pripadni-
ka OSBiH, prvenstveno misleći
na vojnika i dočasnika, napravili
smo prijedlog izmjene Zakona u

sluzbi, gdje smo predvidjeli da se
do 40 godina može ostati u službi,
naravno ukoliko zadovoljavate sve
navedene uvjete. Vijeće minista-
ra BiH je usvojilo izmjene zakona
koje je naše ministarstvo predloži-
lo i on se sada nalazi u parlamen-
tarnoj proceduri.

Plate pred poslanicima
Što se tiče pitanja povećanja pla-

će, i vojniku i dočasniku, jer ako po-
većate samo plaću vojniku, može
se desiti da taj iznos bude veći od
onog koji prima dočasnik, objedi-
nili smo prijedlog. Ali, u momen-
tu kada smo to predlagali zajedno
sa Ministarstvom sigumosti BiH,
fiskalni okvir Vijeća ministara nije
dozvoljavao nikalcva povećanja. S
obzirom na to da je u Domu naroda
usvoj en zakon koji predviđa pove-

ćanje plaće policajcu, to smo isko-
ristili, jer je i zaključak Zajedničke
komisije PSBiH za obranu i sigur-
nost na prijedlog gospođe Krišto
bio da se pokuša iznaći rješenje.
Predložili smo, i gospođa Krišto je
isti taj prijedlog dala u proceduru
u Zastupničkom domu. Očekujem
da će on naići na pozitivan stav svih
zastupnika, a poslije toga i delega-
ta Doma naroda.
Objedmili smo
prijedlog, jer ako
povećate platu
samo vojniku, može
se desiti da taj iznos
bude veći od onog
koji prima dočasnik

Marina Pendeš: Baziramo aktivnosti na onome što je moguće uraditi
/DIDIERTORCHE
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